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PROTOKÓŁ NR X/24 

Z X SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 21 LISTOPADA 2024 r. 

 

Stan Rady – 21 radnych                 Obecnych – 21 radnych 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

5.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2024–2036. 

6.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2024. 

7.  Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej. 

8.  Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

9.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu  

na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Żyrardów. 

10.  Projekt uchwały w sprawie ustanowienia odpłatnej służebności przesyłu i sprzedaży nieruchomości 

w drodze przetargu. 

11.  Projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości. 

12.  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/233/20 Rady Miasta Żyrardowa w sprawie 

przyjęcia regulaminu kąpieliska „Zalew Żyrardowski”. 

13.  Projekt uchwały w sprawie ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności publicznej 

Zalew Żyrardowski w Żyrardowie.  

14. Projekt uchwały o zmianie uchwały Nr XLVII/421/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 30 grudnia 

2021 r. w sprawie ulg, zniżek i preferencji przysługujących uprawnionym mieszkańcom w Programie 

„Żyrardowska Karta Mieszkańca”. 

15.  Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

16.  Projekt uchwały w sprawie petycji Rady Gminy Szelków dotyczącej wystąpienia do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji 

ustawy o ochronie zwierząt i innych ustaw powiązanych tematycznie. 

17.  Projekt uchwały w sprawie petycji Rady Miasta Zakopane dotyczącej wystąpienia do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej oraz do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów z petycją o podjęcie 

inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo Ochrony Środowiska oraz 

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie warunków, jakie powinna 

spełnić miejscowość, w której można pobrać opłatę miejscową. 
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18.  Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Prezydenta Miasta Żyrardowa. 

19.  Informacja z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024. 

20.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

21.  Wolne wnioski. 

22.  Zamknięcie obrad. 

 

 

Ad 1. i 2.  

W dniu 21 listopada 2024 r. o godz. 14.07 w Resursie w Żyrardowie rozpoczęły się obrady  

X Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Ich otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa 

Ryszard Mirgos, który stwierdził prawomocność obrad.  

 

Ad 3. 

Pani Agnieszka Stępska, Dyrektor Centrum Usług Społecznych wnioskowała o rozszerzenie 

porządku obrad o następujące projekty uchwał: (1) w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Miasta 

Żyrardowa z organizacjami pozarządowy mi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025, a także (2) w sprawie Wieloletniego 

Programu Współpracy Miasta Żyrardowa z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2025–

2027. Wyjaśniła, że sądziła, że planowano sesję na 28 listopada, a CUS miał wątpliwości, czy zdąży 

omówić projekty podczas posiedzenia merytorycznej komisji RMŻ, ale zostały one zaopiniowane 

podczas posiedzenia w dniu 21 listopada 2024 r. 

Radna Grażyna Stefańska zgłosiła wnioski o zdjęcie z porządku obrad następujących projektów 

uchwał: (1) w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/233/20 Rady Miasta Żyrardowa w sprawie przyjęcia 

regulaminu kąpieliska „Zalew Żyrardowski”, (2) w sprawie ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu 

użyteczności publicznej Zalew Żyrardowski w Żyrardowie, (3) o zmianie uchwały Nr XLVII/421/21 

Rady Miasta Żyrardowa z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie ulg, zniżek i preferencji przysługujących 

uprawnionym mieszkańcom w Programie „Żyrardowska Karta Mieszkańca”, (4) w sprawie petycji 

Rady Gminy Szelków dotyczącej wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie 

inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy o ochronie zwierząt i innych ustaw 

powiązanych tematycznie oraz (5) w sprawie petycji Rady Miasta Zakopane dotyczącej wystąpienia  

do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej oraz do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów z petycją o podjęcie 

inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo Ochrony Środowiska oraz 

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie warunków, jakie powinna spełnić 

miejscowość, w której można pobrać opłatę miejscową. W odniesieniu do projektów uchwał w punktach 

12. i 13. porządku obrad wskazała, że według niej należy opracować nowy regulamin Zalewu 

Żyrardowskiego, a cennik powinien być integralną częścią tego regulaminu. W cenniku zasadnym jest 
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podanie – oprócz ceny biletu normalnego i ulgowego – ceny biletów z Żyrardowską Kartą Mieszkańca. 

Należy zastanowić się również nad bezpłatnym wstępem dla dzieci do ukończenia np. 4 lat czy opiekuna 

osoby z orzeczonym znacznym stopniem niepełnosprawności bądź jeszcze innych osób. W odniesieniu 

do projektu uchwały w punkcie 14. porządku obrad wskazała, że w § 1 tego projektu proponuje się 

zmianę w § 3 ust. 1 pkt 5 uchwały Nr XLVII/421/21 Rady Miasta Żyrardowa, podczas gdy punkt ten 

został skreślony uchwałą Nr XLIX/434/22 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 27 stycznia 2022 r. 

Podkreśliła, że nie można zmieniać czegoś, czego nie ma. Dodała, że wszelkie dotychczasowe zniżki 

do biletów z Kartą Mieszkańca są na poziomie 20%, dlatego zasadnym jest przemyślenie tych ulg  

i skonsultowanie z zarządcą obiektu. W odniesieniu do projektów uchwał w punktach 16. i 17. porządku 

obrad wskazała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ przygotowała projekty uchwał proponując 

odmowy merytorycznego rozpatrzenia petycji, pytając, czy Gmina Szelków i Miasto Zakopane złożyły 

petycje do rozpatrzenia przez Radę Miasta Żyrardowa. Stwierdziła, że takich nie znalazła. Zauważyła, 

że Rada Gminy Szelków i Rada Miasta Zakopane przesłały do Urzędu Miasta Żyrardowa swoje uchwały 

wraz z załącznikami (petycjami), skierowane do Sejmu jako wzór, by ewentualnie Prezydent Miasta 

przygotował tożsame uchwały i przekazał Radzie Miasta do procedowania. Prezydent nie podjął jednak 

działań w tym kierunku, więc projekty uchwał przygotowane przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji 

RMŻ są jej zdaniem bezpodstawne i bezzasadne. 

Radny Grzegorz Obłękowski zapewnił, że zawsze długo analizuje wszystko, co trafia  

na Komisję Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ. Wskazał, że to, co trafiło pod obrady Komisji uważa  

za mieszczące się w jej kompetencjach, dlatego też Komisja podjęła działania w tym zakresie  

i przygotowała projekty uchwał. Podkreślił, że jest przeciwny zdejmowaniu z porządku obrad projektów 

uchwał dotyczących petycji i uważa za właściwe, by Rada zajęła się tymi sprawami podczas trwającej 

sesji. W odniesieniu do pozostałych wniosków zgłoszonych przez przedmówczynię wskazał,  

że projekty, o których zdjęcie wnioskowała, były przedyskutowane na posiedzeniach komisji.  

Radna Beata Stępniewska zgłosiła wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. Stwierdziła, że stawki, które obecnie 

obowiązują, są stawkami maksymalnymi i po przeanalizowaniu uchwał w innych, sąsiednich miastach 

uważa obowiązujące stawki za wystarczająco wysokie i wystarczająco obciążające mieszkańców  

w zakresie fiskalnym. Wskazała, że w Pruszkowie stawki na 2025 r. są niższe od tych, które obowiązują 

w Żyrardowie w 2024 r. Odwołała się również do uzasadnienia do projektu uchwały, w którym 

wspomniano o ukazaniu się nowych maksymalnych stawek podatku na rok 2025. Stwierdziła,  

że Żyrardów jest niechlubnym liderem w kwestii wysokości stawek podatków, jako że niższe stawki 

obowiązują w Grodzisku, w Milanówku, w Pruszkowie, w Skierniewicach.  

Pani Ewelina Wierzbicka, Dyrektor Wydziału Działalności Gospodarczej, odniosła się  

do wniosku radnej Grażyny Stefańskiej. Zaapelowała, by podczas trwającej sesji Rada Miasta przyjęła 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/233/20 Rady Miasta Żyrardowa w sprawie 

przyjęcia regulaminu kąpieliska „Zalew Żyrardowski” oraz projekt uchwały w sprawie ustalenia cen  
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i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności publicznej Zalew Żyrardowski w Żyrardowie.  

W odniesieniu do projektu uchwały o zmianie uchwały Nr XLVII/421/21 Rady Miasta Żyrardowa  

z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie ulg, zniżek i preferencji przysługujących uprawnionym 

mieszkańcom w Programie „Żyrardowska Karta Mieszkańca” wniosła o zdjęcie go z porządku obrad 

celem skorygowania i przedłożenia na kolejną sesję.  

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem pani Agnieszki Stępskiej o rozszerzenie 

porządku obrad o projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Miasta Żyrardowa  

z organizacjami pozarządowy mi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, 

którzy zaaprobowali wniosek 21 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem pani Agnieszki Stępskiej o rozszerzenie porządku obrad o projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Miasta Żyrardowa z organizacjami pozarządowy 

mi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2025:  

„za” – 21 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem pani Agnieszki Stępskiej o rozszerzenie 

porządku obrad o projekt uchwały w sprawie Wieloletniego Programu Współpracy Miasta Żyrardowa 

z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2025–2027. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

21 radnych, którzy zaaprobowali wniosek 21 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem pani Agnieszki Stępskiej o rozszerzenie porządku obrad o projekt 

uchwały w sprawie Wieloletniego Programu Współpracy Miasta Żyrardowa z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na lata 2025–2027:  

„za” – 21 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 
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„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zdjęcie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/233/20 Rady Miasta Żyrardowa  

w sprawie przyjęcia regulaminu kąpieliska „Zalew Żyrardowski”. W głosowaniu jawnym wzięło udział 

21 radnych, którzy odrzucili wniosek 16 głosami „przeciw”, przy 5 głosach „za” i braku głosów 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/233/20 Rady Miasta Żyrardowa w sprawie przyjęcia 

regulaminu kąpieliska „Zalew Żyrardowski”:  

„za” – 5 głosów – radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Adam Sondka, radna 

Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„przeciw” – 16 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Marzena Jankowska, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny 

Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz 

Sowa, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zdjęcie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności publicznej 

Zalew Żyrardowski w Żyrardowie. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy odrzucili 

wniosek 16 głosami „przeciw”, przy 5 głosach „za” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności publicznej Zalew 

Żyrardowski w Żyrardowie:  

„za” – 5 głosów – radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Adam Sondka, radna 

Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„przeciw” – 16 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Marzena Jankowska, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny 

Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz 

Sowa, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zdjęcie z porządku 

obrad projektu uchwały o zmianie uchwały Nr XLVII/421/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 30 grudnia 

2021 r. w sprawie ulg, zniżek i preferencji przysługujących uprawnionym mieszkańcom w Programie 
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„Żyrardowska Karta Mieszkańca”. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy 

zaaprobowali wniosek 18 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały o zmianie uchwały Nr XLVII/421/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie 

ulg, zniżek i preferencji przysługujących uprawnionym mieszkańcom w Programie „Żyrardowska Karta 

Mieszkańca”:  

„za” – 18 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam 

Sondka, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna 

Beata Wójcik; 

„przeciw” – 3 głosów – radny Rafał Karpiński, radny Ryszard Mirgos, radny Arkadiusz Sowa; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zdjęcie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie petycji Rady Gminy Szelków dotyczącej wystąpienia do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy 

o ochronie zwierząt i innych ustaw powiązanych tematycznie. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

21 radnych, którzy odrzucili wniosek 16 głosami „przeciw”, przy 5 głosach „za” i braku głosów 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie petycji Rady Gminy Szelków dotyczącej wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej 

z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy o ochronie zwierząt i innych 

ustaw powiązanych tematycznie:  

„za” – 5 głosów – radny Arkadiusz Kościerski, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„przeciw” – 16 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Marzena Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zdjęcie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie petycji Rady Miasta Zakopane dotyczącej wystąpienia do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej oraz do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów z petycją o podjęcie inicjatywy 

ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo Ochrony Środowiska oraz Rozporządzenia Rady 

Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie warunków, jakie powinna spełnić miejscowość, w której 
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można pobrać opłatę miejscową. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy odrzucili 

wniosek 16 głosami „przeciw”, przy 5 głosach „za” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie petycji Rady Miasta Zakopane dotyczącej wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej oraz do 

Kancelarii Prezesa Rady Ministrów z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji 

ustawy Prawo Ochrony Środowiska oraz Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie 

warunków, jakie powinna spełnić miejscowość, w której można pobrać opłatę miejscową:  

„za” – 5 głosów – radny Arkadiusz Kościerski, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„przeciw” – 16 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Marzena Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnej Beaty Stępniewskiej o zdjęcie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy odrzucili wniosek 15 głosami „przeciw”, przy 6 głosach 

„za” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Beaty Stępniewskiej o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości:  

„za” – 6 głosów – radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Adam Sondka, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„przeciw” – 15 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Marzena Jankowska, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny 

Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem zmienionego porządku obrad. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy zaaprobowali zmieniony porządek obrad 17 głosami „za”, 

przy 3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem zmienionego porządku obrad:  

„za” – 17 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Adam Sondka, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 
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„przeciw” – 3 głosów – radny Arkadiusz Kościerski, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Arkadiusz Sowa. 

 

ZMIENIONY PORZĄDEK OBRAD: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

5.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2024–2036. 

6.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2024. 

7.  Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej. 

8.  Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

9.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu  

na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Żyrardów. 

10.  Projekt uchwały w sprawie ustanowienia odpłatnej służebności przesyłu i sprzedaży nieruchomości 

w drodze przetargu. 

11.  Projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości. 

12.  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/233/20 Rady Miasta Żyrardowa w sprawie 

przyjęcia regulaminu kąpieliska „Zalew Żyrardowski”. 

13.  Projekt uchwały w sprawie ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności publicznej 

Zalew Żyrardowski w Żyrardowie.  

14.  Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

15.  Projekt uchwały w sprawie petycji Rady Gminy Szelków dotyczącej wystąpienia do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji 

ustawy o ochronie zwierząt i innych ustaw powiązanych tematycznie. 

16.  Projekt uchwały w sprawie petycji Rady Miasta Zakopane dotyczącej wystąpienia do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej oraz do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów z petycją o podjęcie 

inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo Ochrony Środowiska oraz 

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie warunków, jakie powinna 

spełnić miejscowość, w której można pobrać opłatę miejscową. 

17.  Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Prezydenta Miasta Żyrardowa. 

18. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Miasta Żyrardowa z organizacjami 

pozarządowy mi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

19. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniego Programu Współpracy Miasta Żyrardowa z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na lata 2025–2027. 
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20.  Informacja z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024. 

21.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

22.  Wolne wnioski. 

23.  Zamknięcie obrad. 

 

Ad 4. 

Do przedłożonych projektów protokołów nie zgłoszono uwag, w związku z czym 

przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem protokołu z IX Sesji Rady Miasta Żyrardowa.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy przyjęli protokół 21 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z IX Sesji Rady Miasta Żyrardowa:  

„za” – 21 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Ad 5., 6. i 7. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła trzy projekty uchwał: (1) zmieniającej 

Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024–2036,  

(2) zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2024 oraz (3) w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki długoterminowej. Zgłosiła autopoprawki związane m.in. z doprecyzowaniem uzasadnienia  

do projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2024 w taki sposób, 

by z opisu zwiększenia wydatków w rozdziale 80113 wynikało, że środki przesuwane są z rozdziałów 

80195 i 85415, a w zwiększeniu wydatków w rozdziale 92195 z nadaniem opisowi brzmienia: 

„Zwiększenie dotyczy uzupełnienia planu wydatków na zadania bieżące z zakresu kultury Miasta 

Żyrardowa.”, zaś w projekcie uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024–2036 polegające na zastąpieniu „bez zmian” słowami 

„po zmianie” przy opisie zmian w przychodach. 

Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali wszystkie trzy projekty uchwał. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Żyrardowa na lata 2024–2036. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę 

18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 3 głosach „wstrzymuję się”. 
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Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2024–2036: 

„za” – 18 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Adam Sondka, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 3 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2024. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę  

17 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 4 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2024: 

„za” – 17 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Adam Sondka, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę 15 głosami 

„za”, przy braku głosów „przeciw” i 6 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej: 

„za” – 15 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela 

Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 6 głosy – radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Adam 

Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska. 

 

Ad 8. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia stawek 

podatku od nieruchomości. 
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Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Radna Grażyna Stefańska stwierdziła, że obecne stawki podatku od nieruchomości –  

w porównaniu ze stawkami w okolicznych miastach – są wysokie, więc podwyżki byłyby mocno 

krzywdzące dla mieszkańców Żyrardowa. Podkreśliła, że należy szukać dochodów gdzie indziej, 

proponując np. skuteczniejszą ściągalność czynszów od najemców lokali mieszkalnych i użytkowych, 

weryfikację umów użyczenia i innych umów niekorzystnych dla miasta, wynajęcie lokali mieszkalnych 

i użytkowych, które stoją puste, skuteczniejszą sprzedaż lokali mieszkalnych najemcom itp. 

Zadeklarowała, że będzie głosować przeciw projektowi uchwały. 

Radna Beata Stępniewska przypomniała, że radni pół roku temu zostali wybrani głosami 

mieszkańców, tymczasem podczas poprzedniej sesji podnieśli opłaty za odbiór i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych, a podczas trwającej sesji dyskutują nad podwyżką stawek podatku  

od nieruchomości. Zauważyła, że o ile od długiego czasu nie było wzrostu stawki za odpady komunalne,  

o tyle stawki podatku od nieruchomości były podnoszone w zeszłym roku i były one podniesione  

do maksymalnej kwoty. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos stwierdził, że nieprawdą jest, że stawki na rok 

2024 były podniesione do maksymalnej kwoty. 

Radna Beata Stępniewska stwierdziła, że prawdą jest, że stawki na rok 2024 były podniesione 

do maksymalnej kwoty oraz że proponuje się teraz kolejne podwyżki do kwot maksymalnych, nie 

patrząc na to, że wszędzie są podwyżki. Dodała, że podwyżki spowodują wzrost stawek za grunty,  

za czynsze, wzrost opłat za usługi, wzrost cen, ponieważ wszyscy będziemy musieli płacić podatki  

w wyższej wysokości. Zaapelowała do innych radnych o zastanowienie, czy należy dokonywać 

proponowanej podwyżki, zwłaszcza w sytuacji wzrostu cen, więc jeden rok można by „darować”  

w kwestii podwyżek podatków. Dodała, że stawki podatków w innych miastach są niższe niż te płacone 

obecnie przez żyrardowian. Zadeklarowała, że będzie głosować przeciw projektowi uchwały. 

Radny Grzegorz Obłękowski ocenił, że pełnienie funkcji Prezydenta Miasta oraz planowanie 

budżetu jest skomplikowaną kwestią. Zaznaczył, że dyskusje o kierunku rozwoju miasta,  

o funkcjonowaniu szkół, o poziomie edukacji, o realizowanych inwestycjach prowadzą do tematu 

kosztów, jakie miasto musi ponieść na realizację tych zadań, oraz źródeł ich finansowania. Przypomniał, 

że pieniądze publiczne to głównie środki z podatków i subwencji, które będą wpływać do miasta. 

Wyraził przekonanie, że proponowana podwyżka podatków wynika z obliczeń spodziewanych 

wydatków oraz spodziewanego dochodu. Zaznaczył, że już dziś Prezydent Miasta musi wiedzieć,  

że będzie w budżecie dysponował środkami np. na pensje nauczycieli w grudniu przyszłego roku. 

Przypominał, że temat podwyżki opłat za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych 

poprzedzony był dyskusją o tym, jak ten system ma funkcjonować, aby się finansowo zamykał. 

Wówczas zgodzono się, że nie można krzyżowo finansować kosztów funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami, więc ustalona stawka wynikała z obliczeń i z potrzeby samofinansowania 
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systemu z wpłat mieszkańców. Dodał, że podatki zawsze wiążą się z negatywną oceną mieszkańców, 

ale ujęta w projekcie uchały propozycja wynika z przeprowadzonych przez służby pana Prezydenta 

obliczeń. Wyraził przekonanie, że jeżeli byłaby szansa na zmniejszenie tej podwyżki nawet o kilka 

groszy, to taka decyzja by zapadła. 

Radna Grażyna Stefańska nawiązała do wypowiedzi radnej Beaty Stępniewskiej, wskazując,  

że od listopada Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplej podwyższyło stawkę za ciepło i za moc zamówioną, 

więc mieszkańcy korzystający z miejskiego ciepła zapłacą więcej. 

Radna Genowefa Milczarek odniosła się do symulacji finansowych przedstawionych  

na posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych RMŻ. Stwierdziła, że o ile nikt 

nie chce podwyżek podatków, to z przedstawionych symulacji wynikało, że za mieszkanie  

o powierzchni 50 m2 podwyżka wyniesie 50 groszy miesięcznie, za dom z działką – ok. 12 zł. Kiedy 

spojrzy się na te wartości, sytuacja wygląda nieco inaczej, niż przedstawiła to radna Beata Stępniewska. 

Odwołała się do wypowiedzi radnego Grzegorza Obłękowskiego, który wskazał, że bez podatków 

miasto nie może funkcjonować. Zaapelowała również, by do celów statystycznych i porównawczych 

przywoływać miasta podobne do Żyrardowa. Zapytała, jak wyglądała kwestia podwyżek w roku 

ubiegłym. 

Radny Ryszard Mirgos poinformował, że w roku ubiegłym miasto planowało zbliżyć się  

do maksymalnych stawek podatku od nieruchomości, ale odstąpiono od tych maksymalnych podwyżek. 

Stwierdził, że stawki obowiązujące w 2024 r. nie były maksymalnymi, podobnie jak nie są nimi  

te proponowane na rok 2025. 

Radny Artur Pietrus ocenił, że porównywanie Żyrardowa do Pruszkowa czy Grodziska jest 

trochę jak porównywanie gospodarki Polski do gospodarki Niemiec, nie biorąc pod uwagę żadnych 

innych aspektów. Przypomniał, że Gmina Grodzisk Mazowiecki sięga od autostrady A2 po trasę 

szybkiego ruchu S8, ma bardzo dużo terenów i nie można do niej porównywać Żyrardowa, który 

dysponuje kilkoma małymi działkami inwestycyjnymi. Stwierdził, że gdyby Żyrardów miał dużo 

większe tereny, to inaczej wyglądałaby rozmowa, ale tak nie jest i dlatego miasto musi posiłkować się 

w inny sposób. Podkreślił, że bycie radnym to nie tylko praca dla miasta, lecz także branie 

odpowiedzialności za to miasto. Przypominał, że w poprzedniej kadencji podwyżka odpadów wynikała 

z tego, że firma odbierająca odpady stwierdziła, że bardziej niż odbieranie ich po dotychczasowych 

stawkach opłaca jej się zerwanie umowy i zapłata kar umownych; Rada Miasta mogła wówczas 

powiedzieć, że dla mieszkańców tych stawek nie podniesie, ale wówczas miasto zarosłoby śmieciami. 

Dodał, że z roku na rok budżet jest coraz trudniejszy do opracowania i konieczne jest szukanie różnych 

źródeł dochodów, dlatego choć podwyżka podatków jest dla niego trudna do przyjęcia, to rozumie jej 

konieczność. Zaznaczył, że rozumie to, co radna Grażyna Stefańska powiedziała o konieczności 

szukania pieniędzy w innych miejscach, choćby poprzez poprawę skuteczności windykacji wśród 

najemców lokali komunalnych, ale to problem trwający latami, bo od zawsze byli ludzie, którzy nie 

płacą i nie będą płacić. Zadeklarował, że będzie głosował „za”, bo realia tego wymagają. 
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Radny Krzysztof Skrobisz zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przystąpienie  

do głosowania. Stwierdził, że takie dyskusje powinny odbywać się na komisjach, a także zaapelował  

o to, by skończyć z populizmem i by nie wprowadzać w błąd mieszkańców poprzez mówienie,  

że w Żyrardowie obowiązują maksymalne stawki podatków od nieruchomości, ponieważ tak nie jest.  

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski, Prezydent Miasta, podkreślił, jak istotne są rozsądek  

i odpowiedzialność. Wskazał, że nikt nie chce płacić podatków, bo natura człowieka jest taka, że każdy 

chce swój budżet mieć jak największy, a także zaznaczył, że propozycja wzrostu tych opłat nie wynika 

z jakiegoś widzimisię albo chorych ambicji, ale z odpowiedzialności za miasto i z rozsądku. Zaznaczył,  

że pieniądze nie biorą się znikąd, ale są wytwarzane przez mieszkańców, a środki budżetowe to nie jest 

waluta wirtualna, ale konkrety, które są pokazywane w każdym projekcie budżetu. Przywołał sytuację, 

w której z budżetu Miasta pokryto część kosztów za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

wskazując, że wydawanie pieniędzy podatników na takie cele oznacza, że nie zostanie wykonany 

kolejny chodnik czy kolejna droga. Zwrócił uwagę, że gdyby rozważać niepodnoszenie podatków,  

to trzeba mieć świadomość, że pewne rzeczy zaplanowane do realizacji na rzecz mieszkańców nie 

zostaną zrealizowane. Przypomniał, ile w ostatnich latach zostało wykonanych dróg i innych inwestycji, 

a także które wymagają środków budżetowych na utrzymanie. Nawiązał do porównywania Żyrardowa 

z innymi gminami, wskazując, że w gminach wiejsko-miejskich, które dysponują tysiącami hektarów 

gruntów i w których powstają hale magazynowe generujące dochody własne na poziomie kilku 

milionów złotych, możliwe jest niepodwyższanie podatków, bo to dzięki wpływom do budżetu ze strony 

przedsiębiorców realizowane są przedsięwzięcia na rzecz mieszkańców danej gminy. Żyrardów takimi 

terenami nie dysponuje, a dopasowana inżynieria finansowa w jego sytuacji musi cechować się 

rozsądkiem i odpowiedzialnością.  

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnego Krzysztofa Skrobisza o zakończenie 

dyskusji. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy zaaprobowali wniosek 17 głosami 

„za”, przy 4 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Krzysztofa Skrobisza o zakończenie dyskusji:  

„za” – 17 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Adam Sondka, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie określenia stawek podatku  

od nieruchomości. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę 17 głosami 

„za”, przy 4 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 
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Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości: 

„za” – 17 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Adam Sondka, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Ad 9. 

Pani Marlena Tabaczewska-Sip, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Żyrardów. 

Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt 

uchwały.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Miasta Żyrardów. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, 

którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Żyrardów: 

„za” – 20 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata 

Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Bożena Piotrowska. 

 

Ad 10. 

Pani Marlena Tabaczewska-Sip, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustanowienia odpłatnej służebności przesyłu i sprzedaży 

nieruchomości w drodze przetargu. 

Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
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W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie ustanowienia odpłatnej służebności przesyłu i sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie ustanowienia odpłatnej służebności przesyłu  

i sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu: 

„za” – 20 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radny Krzysztof Skrobisz, 

radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska, 

radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Monika Rogowiecka-Lasota. 

 

Ad 11. 

Pani Marlena Tabaczewska-Sip, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości. 

Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt 

uchwały.  

Radna Grażyna Stefańska złożyła wniosek o to, by w § 1 projektu uchwały słowa „na okres 10 

lat” zastąpić słowami „na czas nieoznaczony”. Wskazała, że obecny właściciel budynku od 9 lat 

prowadzi taką działalność usługową, która nikomu nie przeszkadza. Wcześniej przez wiele lat  

w budynku mieścił się sklep nocny, co wiązało się z zakłócaniem porządku w okolicach tego sklepu  

w godzinach nocnych. Od 2015 r. mieszkańcy okolicznych bloków mogą spać spokojnie. Wyraziła 

przekonanie, że zarówno mieszkańcy okolicznych bloków, jak i klienci przedsiębiorcy są zadowoleni  

z prowadzonej przez niego działalności, dlatego też uważa zgłoszony wniosek za zasadny. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos ogłosił pięciominutową przerwę. Obrady 

wznowiono o godz. 15.51. 

Pan Piotr Koczewski, Zastępca Prezydenta Miasta, poinformował, że po konsultacji z radcą 

prawnym będzie podtrzymywać stanowisko dotyczące wydzierżawienia tej nieruchomości na okres  

10 lat z uwagi na to, że czas taki ocenia jako bezpieczniejszy dla najemcy niż umowę na czas nieoznaczony. 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o to, by w § 1 projektu 

uchwały słowa „na okres 10 lat” zastąpić słowami „na czas nieoznaczony”. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 20 radnych, którzy odrzucili wniosek 11 głosami „przeciw”, przy 9 głosach „za” i braku 

głosów „wstrzymuję się”. 
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Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o to, by w § 1 projektu uchwały słowa  

„na okres 10 lat” zastąpić słowami „na czas nieoznaczony”:  

„za” – 9 głosów – radna Marzena Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Adam Sondka, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„przeciw” – 11 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny 

Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, 

radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wydzierżawienia 

nieruchomości. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę 21 głosami 

„za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości: 

„za” – 21 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Ad 12. 

Pani Ewelina Wierzbicka, Dyrektor Wydziału Działalności Gospodarczej, przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/233/20 Rady Miasta Żyrardowa w sprawie 

przyjęcia regulaminu kąpieliska „Zalew Żyrardowski”. Zgłosiła autopoprawkę do punktu 39, polegającą 

na zmianie godzin pracy kasy kąpieliska z 8.00–18.00 na 9.00–19.00. Wyjaśniła, że zmiana ta wynika 

z konieczności dostosowania treści regulaminu do pracy ratowników i przygotowania przez nich 

kąpieliska do obsługi mieszkańców.  

Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

Radny Artur Pietrus odniósł się do wypowiedzi pani Eweliny Wierzbickiej, w której wskazała, 

że osobom, które zakupiły bilet wstępu na teren Zalewu Żyrardowskiego, wydawane będą opaski 

uprawniające do wyjścia na parking. Z sali uzyskał informację, że chodzi nie tylko o parking, a opaska 

umożliwi też wyjście do np. punktu gastronomicznego zlokalizowanego w pobliżu Zalewu.  

Radny Arkadiusz Kościerski podziękował pani Ewelinie Wierzbickiej za złożone zapewnienie 

w kwestii opasek, bo na ten temat toczyła się gorąca dyskusja podczas posiedzenia Komisji Gospodarki 
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Komunalnej, Planu Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Ocenił, że brak możliwości 

przemieszczania się poza teren zalewu po tym, jak uiściło się opłatę, byłby niesprawiedliwy wobec 

przedsiębiorców mających swoje punkty gastronomiczne poza terenem Zalewu Żyrardowskiego. 

Stwierdził, że kwestia ta powinna być ujęta w Regulaminie. Zgłosił dwa wnioski o zmianę brzmienia 

projektu uchwały: (1) o nadanie punktowi 37 Regulaminu brzmienia „Zakupiony bilet wstępu wraz  

z opaską na teren kąpieliska uprawnia do całodniowego pobytu.”, a także (2) o wprowadzenie punktu 

41 Regulaminu w brzmieniu: „Opaska nabyta wraz z biletem daje możliwość opuszczenia kąpieliska  

z możliwością powrotu na teren obiektu w danym dniu bez uiszczania opłaty.”. 

Radny Ryszard Mirgos wyraził obawę, że koszt opasek i obsługi systemu związanego z ich 

dystrybucją przewyższy wpływy z biletów sprzedawanych z ulgą dla posiadaczy Karty Mieszkańca.  

Pan Adam Lemiesz, Zastępca Prezydenta Miasta, zwrócił uwagę, że do wstępu na teren Zalewu 

uprawnia bilet, zaś wydanie opaski jest czynnością techniczną, dlatego też nie ma potrzeby zapisywać 

tego w Regulaminie. Zapewnił, że opaski będą wydawane, ale zwrócił uwagę, że w przypadku, gdyby 

okazało się, że np. zamiast opasek wydawane będą chipy uprawniające do opuszczenia terenu kąpieliska 

i powrotu, konieczna byłaby zmiana Regulaminu. Podkreślił, że zapis o tym, że bilet jest jednorazowy, 

pozostaje prawidłowy, ponieważ opaska stanowi integralną część biletu i po prostu ułatwi klientom 

poruszanie się po terenie Zalewu. Dodał, że w przypadku zniszczenia opaski, druga na ten sam bilet nie 

zostanie wydana, ponieważ będzie to inny kod kreskowy.  

Radny Artur Pietrus zgodził się z radnym Arkadiuszem Kościerskim co do zapisu o tym, że bilet 

uprawnia do całodniowego pobytu na terenie Zalewu, ale zapis o opaskach uznał jako zbyt daleko idący. 

Zaproponował przyjęcie Regulaminu w proponowanym brzmieniu, a jako że będzie on obowiązywał  

w sezonie kąpielowym, to będzie jeszcze czas na ewentualne zmiany. Ocenił, że zaproponowane przez 

radnego Arkadiusza Kościerskiego brzmienia punktów 37 i 41 dotyczą tej samej materii.  

Radna Grażyna Stefańska przypomniała, że wnioskowała o zdjęcie projektu uchwały  

z porządku obrad właśnie po to, by się jeszcze zastanowić i być może sporządzić taki Regulamin, by nie 

trzeba było po kilka razy się pochylać nad tym samym zagadnieniem.  

Radny Artur Pietrus odniósł się do słów przedmówczyni, wskazując, że chodzi o ewentualne 

doprecyzowanie jednego zapisu, dlatego nie ma powodów, by zdejmować ten projekt uchwały  

z porządku obrad, zwłaszcza że nawet bez zmiany ten Regulamin mógłby wystarczyć.  

Radny Arkadiusz Kościerski zgodził się, że jest kilka miesięcy do rozpoczęcia sezonu 

kąpielowego, dodając, że być może należało poczekać z uchwaleniem Regulaminu do czasu 

przedyskutowania poruszonych wątpliwości. Podkreślił, że w jego opinii każdy zapis, nawet 

najdrobniejszy, techniczny, musi być ujęty w Regulaminie, czyli dotyczy to także informacji o tym, że 

każda osoba wchodząca na teren obiektu otrzyma opaskę. Zapewnił, że przed złożeniem wniosku 

konsultował tę kwestię z prawnikami.  

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnego Arkadiusza Kościerskiego o nadanie 

punktowi 37 Regulaminu brzmienia „Zakupiony bilet wstępu wraz z opaską na teren kąpieliska 
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uprawnia do całodniowego pobytu.”. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy odrzucili 

wniosek 15 głosami „przeciw”, przy 6 głosach „za” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Arkadiusza Kościerskiego o nadanie punktowi 37 Regulaminu 

brzmienia „Zakupiony bilet wstępu wraz z opaską na teren kąpieliska uprawnia do całodniowego pobytu.”:  

„za” – 6 głosów – radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Adam Sondka, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„przeciw” – 15 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Marzena Jankowska, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny 

Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnego Arkadiusza Kościerskiego  

o wprowadzenie punktu 41 Regulaminu w brzmieniu: „Opaska nabyta wraz z biletem daje możliwość 

opuszczenia kąpieliska z możliwością powrotu na teren obiektu w danym dniu bez uiszczania opłaty.”. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy odrzucili wniosek 15 głosami „przeciw”, przy 

6 głosach „za” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Arkadiusza Kościerskiego o wprowadzenie punktu 41 

Regulaminu w brzmieniu: „Opaska nabyta wraz z biletem daje możliwość opuszczenia kąpieliska  

z możliwością powrotu na teren obiektu w danym dniu bez uiszczania opłaty.”:  

„za” – 6 głosów – radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Adam Sondka, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„przeciw” – 15 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Marzena Jankowska, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny 

Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr XXVII/233/20 Rady Miasta Żyrardowa w sprawie przyjęcia regulaminu kąpieliska „Zalew 

Żyrardowski”. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę 17 głosami 

„za”, przy 3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/233/20 Rady Miasta 

Żyrardowa w sprawie przyjęcia regulaminu kąpieliska „Zalew Żyrardowski”: 

„za” – 17 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 
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Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 3 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radna Grażyna Stefańska, radna Beata 

Stępniewska; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Adam Sondka. 

 

Ad 13. 

Pani Ewelina Wierzbicka, Dyrektor Wydziału Działalności Gospodarczej, przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności publicznej Zalew 

Żyrardowski w Żyrardowie. 

Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności publicznej Zalew Żyrardowski  

w Żyrardowie. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę 17 głosami 

„za”, przy 3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu 

użyteczności publicznej Zalew Żyrardowski w Żyrardowie: 

„za” – 17 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Adam Sondka, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 3 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radna Grażyna Stefańska, radna Beata 

Stępniewska; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Arkadiusz Sowa. 

 

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie 

powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

Radny Marcin Fibich przedstawił opinię Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw 

Społecznych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos poprosił o zgłaszanie kandydatów do pracy  

w zespole. 

Radny Arkadiusz Kościerski zgłosił kandydaturę radnego Adama Sondki, który wyraził zgodę 

na kandydowanie. 

Radny Artur Pietrus zgłosił kandydaturę radnej Gabrieli Polańskiej, która wyraziła zgodę  

na kandydowanie. 
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Radny Grzegorz Obłękowski zgłosił kandydaturę radnej Moniki Plak, która wyraziła zgodę  

na kandydowanie.  

Przeprowadzenie głosowanie nad kandydaturą radnego Adama Sondki do pracy w zespole 

opiniującym kandydatów na ławników. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy 

zaaprobowali tę kandydaturę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad kandydaturą radnego Adama Sondki do pracy w zespole opiniującym kandydatów 

na ławników: 

„za” – 19 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Beata Stępniewska, radny 

Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Adam Sondka. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Grażyna Stefańska. 

 

Przeprowadzenie głosowanie nad kandydaturą radnej Gabrieli Polańskiej do pracy w zespole 

opiniującym kandydatów na ławników. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy 

zaaprobowali tę kandydaturę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad kandydaturą radnej Gabrieli Polańskiej do pracy w zespole opiniującym kandydatów 

na ławników: 

„za” – 19 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Gabriela Polańska. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Grażyna Stefańska. 

 

Przeprowadzenie głosowanie nad kandydaturą radnej Moniki Plak do pracy w zespole 

opiniującym kandydatów na ławników. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy 

zaaprobowali tę kandydaturę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad kandydaturą radnej Moniki Plak do pracy w zespole opiniującym kandydatów  

na ławników: 

„za” – 19 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 
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Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Beata Stępniewska, radny 

Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Monika Plak. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Grażyna Stefańska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie powołania zespołu 

opiniującego kandydatów na ławników. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli 

uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów  

na ławników: 

„za” – 20 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny 

Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Arkadiusz Kościerski. 

 

Ad 15. i 16. 

Radny Grzegorz Obłękowski przedstawił dwa projekty uchwał: (1) w sprawie petycji Rady 

Gminy Szelków dotyczącej wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie 

inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy o ochronie zwierząt i innych ustaw 

powiązanych tematycznie, a także (2) w sprawie petycji Rady Miasta Zakopane dotyczącej wystąpienia 

do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej oraz do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów z petycją o podjęcie 

inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo Ochrony Środowiska oraz 

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie warunków, jakie powinna spełnić 

miejscowość, w której można pobrać opłatę miejscową. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie petycji Rady Gminy Szelków dotyczącej wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej  

z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy o ochronie zwierząt  

i innych ustaw powiązanych tematycznie. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy 

podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie petycji Rady Gminy Szelków dotyczącej wystąpienia 

do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji 

ustawy o ochronie zwierząt i innych ustaw powiązanych tematycznie: 
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„za” – 20 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Beata 

Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Grażyna Stefańska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie petycji Rady Miasta Zakopane 

dotyczącej wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej oraz do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów  

z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo Ochrony Środowiska 

oraz Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie warunków, jakie powinna 

spełnić miejscowość, w której można pobrać opłatę miejscową. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie petycji Rady Miasta Zakopane dotyczącej wystąpienia 

do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej oraz do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów z petycją o podjęcie 

inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo Ochrony Środowiska oraz Rozporządzenia 

Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie warunków, jakie powinna spełnić miejscowość, w której 

można pobrać opłatę miejscową: 

„za” – 20 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Beata 

Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Grażyna Stefańska. 

 

Ad 17. 

Radny Grzegorz Obłękowski przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  

na działanie Prezydenta Miasta Żyrardowa, a także stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

RMŻ, która rekomendowała uznanie skargi za bezzasadną. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ o uznanie skargi za bezzasadną. W głosowaniu jawnym wzięło udział 

19 radnych, którzy przychylili się do wniosku 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i „wstrzymuję się”. 
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Wyniki głosowania nad wnioskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ o uznanie skargi za bezzasadną: 

„za” – 19 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, 

radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Arkadiusz Kościerski, radna Grażyna Stefańska. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos ogłosił dwuminutową przerwę. Obrady 

wznowiono o godz. 16.41. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie 

Prezydenta Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy podjęli uchwałę 

18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Prezydenta Miasta 

Żyrardowa: 

„za” – 18 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Beata Stępniewska, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Arkadiusz Kościerski, radna Grażyna Stefańska, radny 

Krzysztof Waśkowski. 

 

Ad 18. 

Pani Agnieszka Stępska, Dyrektor Centrum Usług Społecznych, przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Miasta Żyrardowa z organizacjami pozarządowy mi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na rok 2025. Zgłosiła autopoprawkę polegającą na zmianie kwoty ujętej w § 13 załącznika do projektu 

uchwały w taki sposób, by kwotę 4.834.407,50 zł zastąpić kwotą 8.581.137 zł. 

Radny Marcin Fibich przedstawił opinię Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw 

Społecznych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Miasta Żyrardowa z organizacjami pozarządowy mi oraz 
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podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na rok 2025. W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Miasta Żyrardowa 

z organizacjami pozarządowy mi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2025: 

„za” – 18 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Beata Stępniewska, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Arkadiusz Kościerski, radna Grażyna Stefańska, radny 

Krzysztof Waśkowski. 

 

Ad 19. 

Pani Agnieszka Stępska, Dyrektor Centrum Usług Społecznych, przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie Wieloletniego Programu Współpracy Miasta Żyrardowa z Organizacjami Pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na lata 2025–2027. Zgłosiła dwie autopoprawki, z których jedna dotyczyła 

doprecyzowania uzasadnienia do projektu uchwały poprzez opis zgłoszonych w toku konsultacji uwag 

oraz opis ich rozstrzygnięcia, zaś druga polega na zmianie kwoty ujętej w § 10 załącznika do projektu 

uchwały i zastąpieniu kwoty 7.284.815 zł kwotą 25.743.411 zł. 

Radny Marcin Fibich przedstawił opinię Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw 

Społecznych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie Wieloletniego Programu Współpracy Miasta Żyrardowa z Organizacjami Pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na lata 2025–2027. W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy podjęli 

uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniego Programu Współpracy Miasta 

Żyrardowa z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2025–2027: 

„za” – 18 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Beata Stępniewska, radna Beata Wójcik; 
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„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Arkadiusz Kościerski, radna Grażyna Stefańska, radny 

Krzysztof Waśkowski. 

 

Ad 20. 

Do przedłożonej informacji nie zgłoszono wniosków ani zapytań. 

 

Ad 21. 

Radny Artur Pietrus poinformował o utworzeniu klubu radnych „Porozumienie Prezydenckie”, 

w którego skład wchodzą: radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Gabriela Polańska, radna Beata 

Wójcik, radny Robert Latek, radny Ryszard Mirgos, radny Krzysztof Waśkowski oraz radny Artur 

Pietrus – przewodniczący klubu.  

Radna Beata Wójcik nawiązała do tematu podejmowanego podczas sesji w dniu 22 sierpnia 

2024 r. i związanego z możliwością organizacji w kinie „Len” charytatywnych seansów filmowych, 

podczas których mieszkańcy będą wpłacać „cegiełki” na leczenie chorego dziecka z Żyrardowa. 

Poinformowała, że dystrybutorzy filmów przesłali korzystne oferty, w związku z czym zachęciła 

zainteresowanych radnych do wsparcia tej idei, aby już w grudniu mógł odbyć się pierwszy seans. 

Radny Ryszard Mirgos – w imieniu własnym oraz radnego Roberta Latka, radnej Gabrieli 

Polańskiej, radnego Krzysztofa Waśkowskiego i radnej Beaty Wójcik – złożył wniosek o nadanie rondu 

na os. Żeromskiego imienia Grzegorza Jaroszewskiego.  

 

Ad 22. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos zachęcił radnych do przesyłania propozycji do 

planu pracy Rady Miasta Żyrardowa na rok 2025, a także przypomniał przewodniczącym komisji  

o konieczności przesłania planów pracy na rok 2025 do 10 grudnia br.  

Radna Marzena Jankowska zwróciła się z prośbą, by przed wznowieniem obrad po przerwie 

Przewodniczący Rady wzywał radnych na salę i czekał, aż wszyscy się zbiorą po przerwie, aby uniknąć 

nieporozumień przy głosowaniach. 

Radny Rafał Karpiński poinformował o organizowanych w dniach 14–15 grudnia br. zawodach  

w układaniu kostki Rubika, podczas których prowadzona będzie zbiórka na rzecz chorego 

żyrardowianina. Zachęcił zebranych do udziału w wydarzeniu. 

Mieszkaniec odniósł się do organizacji obchodów Święta Niepodległości. Poruszył temat 

budowy hospicjum, pytając, czy Miasto mogłoby przekazać ok. 700 tys. zł stowarzyszeniu 

realizującemu tę inwestycję celem wykonania stropu. Wspomniał o temacie programu budowy  

i przebudowy dróg, akceptując sytuację, w której poszczególne drogi do realizacji wpisywane byłyby 

do budżetu Miasta na kolejne lata, a nie do pięcioletniego programu drogowego.  
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Ad 23. 

Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa Ryszard Mirgos podziękował radnym i gościom  

za udział w posiedzeniu. Obrady X Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte o godz. 17.10. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie obrad dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej:  

https://www.bip.zyrardow.pl/a,116171,sesja-rady-miasta-zyrardowa-nr-x-w-dniu-21-listopada-2024-r.html 
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